
Protok61 Nr 25/2009 

z posiedzenia Komisji O§wiaty i Kultury 


w dniu 19 maja 2009 r. 


Posiedzenie rozpOCZ((to 0 godz. 16.30 
Lista obecnosci i porzqdek obrad stanowiq zalqcznik do protokolu. 
W posiedzeniu uczestniczyli czlonkowie doraznej Komisj i ds opracowania stanu 
placowek oswiatowych z terenu gminy Toszek : 
1.Radny Michal Matheja 
2.Radny Krystian Kielbasa 
3.Radny Marek Rotkegel 
Przewodniczqca Komisji Pani Maria Bukowska powita1a zebranych i 
poinformowa1a , ze glownym tematem dzisiejszego posiedzenia jest analiza 
projektow organizacyjnych placowek oswiatowych z terenu gminy Toszek. 
P.o Kierownika ZOPO Pani Cecylia CieSlik poinformowala , ze gmina w 
regulaminie wynagradzania okresla wysokosc dodatkow do wynagrodzenia 
zasadniczego nauczycieli tak , aby stosuj<:tc wynagrodzenia zasadnicze okreslone 
przez MEN i dodatki okreSlone przez gmin~ uzyskano srednie wynagrodzenia 
okreslone wart. 30 ust.3 Karty Nauczyciela na obszarze dzia1ania danej 
jednostki samorzqdu terytorialnego.W/w wynagrodzenie powinno wynosic : 
11 w okresie od stycznia do sierpnia : 
- dla nauczyciela stazysty 2.178 zl 
- dla nauczyciela kontraktowego 2.417 zl 
- dla nauczyciela mianowanego 3.136 z1 
- dla nauczyciela dyplomowanego 4.007 z1 
21 w okresie od wrzesnia do grudnia : 
- dla nauczyciela stazysty 2.287 z1 
- dla nauczyciela kontraktowego 2.538 z1 
- dla nauczyciela mianowanego 3.293 z1 
- dla nauczyciela dyplomowanego 4.208 zl 
W razie nieosi'lgni((cia srednich , 0 ktorych mowa wart. 30 ust. 3 Karty 
Nauczyciela do kOt1Ca roku nalezy wyplacic jednorazowy dodatek uzupelniajqcy 
na szczeblach awansu , na ktorych w skali calej gminy nie osi'lgni((to 
wymaganych srednich. 
Na dzien dzisiejszy po analizie faktycznie poniesionych wydatkow na 
wynagrodzenia , srednie wynagrodzenie osi'lgane jest na szczeblu nauczyciela 
dyplomowanego , na pozosta1ych szczeblach awansu nauczyciele nie osi'lgajq 
wymaganych srednich co skutkuje koniecznosci<:t wyp1aty dodatku 
uzupelniaj<:tcego 1 za okres T - VITI - 09 ok. 85.000 zll 
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W chwili obecnej czekamy na wykladni~ Ministerstwa Edukacji Narodowej co 
do srednich wynagrodzen , ktore nalezy ujmowac w naliczaniu .Jezeli w opinii 
przedstawionej przez MEN nie b~dzie odniesienia do tzw. sredniorocznej 
struktury zatrudnienia nauczycieli , zwrocimy si~ do Ministerstwa 0 
interpretacj~ tego zagadnienia 1dot. urlopow \\'Ychowawczych , zwolnien 
lekarskich pO\\ryzej 33 dni , urlopow macierzynskich 1 
Projekt organizacyjny Szkoly Podstawowej w Toszku. 
Dyrektor szkoly Pani Lidia Skowron Rittau wraz z V -ce Dyrektorem Paniq 
Barbarq Szpak omowila zmiany w projekcie organizacyjnym na rok 2009/2010 
Zmiany dotyczq : 
- utworzenia II oddzialu Przedszkolnego dla dzieci dojezdzajqcych i co jest 

z tym zwiqzane zwi~kszenie godzin swietlicy 0 10 godz. w tygodniu 

12 godz. dziennie 1, a takze wprowadzenie kolejnych 4 godz. nauki j~zyka 


ml1leJ szosci 

- dostosowanie projektu do nO\\rych ramo\\rych planow nauczania 
- wprowadzenie dodatkowej godziny pracy nauczycieli zgodnie z art. 42 Karty 

Nauczyciela 
W odpowiedzi na pytanie Pana Rotkegela 0 podzial na godzinach w-f - Pani 
Rittau wyjasnila , ze zaj~cia Sq lqczone z podzialem na chlopcow i dziewczynki. 
Kolejne pytanie radnego dotyczylo : czy w plac6wce Sq klasy integracyjne -
Pani Rittau poinfonnowala , ze w tym roku nie przewiduje utworzenia takiej 
klasy z uwagi na to , ze nie ma trojki dzieci na jednym poziomie nauczania. 
W odpowiedzi na pytanie dotyczqce l110zliwosci polqczenia swietlicy szkolnej z 
swietlicq socjoterapeutycznq - Pani Dyrektor podkreslila , ze jest to temat do 
dyskusji. 
Radny Zarzecki zwrocil si~ 0 informacj~ w jaki sposob zostanie \\rykorzystana 
dodatkowa godzina pracy nauczycieli wynikajqca z art. 42 Karty Nauczyciela 
Pani Rittau poinformowala , ze godzina zostanie przeznaczona na : 
- zaj~cia kompensacyjno-wyrownawcze 
- zaj!tcia teatralne 
- gil11nastyk~ korekcyjnq 
- gry swietlicowe 
- kolo przyjaci6l biblioteki 
W trakcie swojej dalszej \\rypowiedzi Pan Zarzecki mi~dzy innymi 
zaproponowal , aby zastanowic si~ : czy rodzice dzieci oddzialu przedszkolnego 
nie powinni pokrywac kosztow swietlicy szkolnej , a takze zapytal Paniq 
Dyrektor czy probowala policzyc koszty placowki w stosunku do \\!ysokosci 
subwencji 1jeden z wnioskow Komisji doraznej I. Pani Rittau poinformowala , 
ze nie zna wysokosci subwencji i takiej symulacji nie robila. 
W odpowiedzi na pytanie radnego Kielbasy 0 mozliwosc zmniejszenia 
oddzialow w szkole - Pani Dyrektor poinfomlOwala , ze jest to trudne wyzwanie 
gdyz klasy liczylyby pO\\ryzej 30 uczniow. 
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Po wyczerpaniu dyskusji PrzewodniczC\.ca Komisji podzi~kowafa Dyrektorowi 
i V -ce Dyrektowi za udzielone wyjasnienia. 
P.o Kierownika ZOPO Pani Cecylia Cieslik dodala , ze kazda placowka 
oswiatowa ma wyliczonC\. wysokosc subwencji.Koszty placowek nie mieszczC\. 
si~ w tej kwocie , gdyz szkoly prowadzC\. duzo innych zaj~c , ktore nie Sq 
ujmowane w subwencji. 
Projekt organizacyjny Publicznego Przedszkola w Toszku. 
Dyrektor Przedszkola Pani Grazyna Myszak poinformowala , ze ilosc oddzialow 
jest ta sama. W zwiC\.zku z utworzeniem drugiego oddzialu Przedszkolnego w SP 
w Toszku w oddzialach Przedszkolajest witrcej dzieci mlodszych. 
Na dziel1 dzisiejszy jest w Przedszkolu ok. 10 miejsc wolnych .Jednakze rodzice 
mogq zglaszac dzieci do k0l1ca sierpnia. 
Radny Michal Matheja stwierdzil , ze liczba rocznikowa dzieci nie wskazuje l1a 
koniecznosc utworzenia drugiego oddzialu przedszkolnego w SP w Toszku. 
Ponadto Pani Myszak dodala , ze zatrudnienie nauczycieli jest bez zmian , a 
jedynC\. zmianC\.jest prowadzenie nauki jtrzyka I niemieckiego Imniejszosci w 
wymiarze 4 godz.tygodniowo dla dzieci 4-5 letnich I celem wprowadzenia co 
najmniej 2 letniego cyklu nauczania I.Dzieci 6 letnie 11 7 I btrdC\. uczyly sitr jtrzyka 
niemieckiego , ale nie mniejszosciowego 
Pan Matheja zwrocil sitr 0 przygotowanie informacji I dot. wszystkich 
placowek I : iie dzieci z poszczegolnych rocznikow zlozylo deklaracje nauki 
jtrzyka mniejszosci narodowej ? 
W odpowiedzi na wykorzystanie godzin ponadwymiarowych - Pani Myszak 
poinformowala , ze zostaly one rozdysponowane mi~dzy nauczycieli 
prowadzqcych zaj~cia w grupach. 
Po wyczerpaniu dyskusji Przewodniczqca Komisji podzitrkowala Dyrektorowi 
Przedszkola za udzielone wyjasnienia. 
Projekt organizacyjny Szkoly Podstawowej w Paczynie. 
Dyrektor SP w Paczynie Pan Bogdan Dutkiewicz poinformowal , ze jedyna 
zmiana w projekcie jest wprowadzenie 3 godz. informatyki dla nauczyciela. 
Drugi rok z kolei wprowadzono jtrzyk mniejszosci , z ktorego korzysta witrcej 
niz polowa uczniow. 
W odpowiedzi na pytanie radnego Matheji : czym rozni si~ edukacja 
wczesnoszkolna od ksztalcenia zintegrowanego - Pan Dutkiewicz wyjasnil , ze 
od wfzesnia 2009 r. jest nowa tenninologia - wygasa ksztalcenie zintegrowane , 
a pojawia sitr edukacja wczesnoszkolna. 
Na temat podziatu prowadzenia zaj~c wf - Pan Dutkiewicz wyjasnil , ze takiego 
podzialu nie ma , godziny w witrkszosci sc\. realizowane na basenie , gdzie 
jednorazowo moze przebywac l5 dzieci. 
\V odpowiedzi na pytanie Pana Matheji , czy plano wane jest tC\.czenie klas przy 
prowadzeniu zajtrc typu ll1uzyka , plastyka itp - Dyrektor poinfofmowal , ze 
lC\.czenie zaj~c w foznych klasach z punktu widzenia dydaktyki nie jest mozliwe 

http:PrzewodniczC\.ca
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z uwagi na roznice w tresciach programowych danych oddzialow.Polqczenie 
zajtte w 1 cyklu 1np. przez 1 rok 1skutkowae bttdzie brakiem kontaktu ucznia z 
danym przedmiotem przez drugi rok.Ponadto lqczenie grup nie prowadzi do 
osi~nittcia dobrych \\I)'nikow. 
Radny Kielbasa zwrocil sitt 0 przygotowanie wykazu frekwencji na zajttciach 
w roku szkolnym 2008/09. 
W odpowiedzi na pytanie - Pan Dutkiewicz poinformowal , ze edukacja 
czytelniczo - medialna to nauka czytania ze zrozumieniem tekstu 
1\\'Yszukiwanie danych , przetwarzanie 1Zajttcia Sq prowadzone z godzin 
dyrektorskich .Rowniez z godzin dyrektorskich w stosunku do ramowego planu 
nauczania zwittkszono 0 1 godz. lekcjtt matematyki. 
Radny Matheja zwrocil sitt 0 informacjtt : ilu z zatrudnionych nauczycieli 
pracuje rowniez w innych placowkach oswiatowych? 
Pan Dutkiewicz poinformowal , ze Sq to : Pani Duda , Pani Zarzecka , Pani 
Grzesik, Pani Korczak Pindur o1'az Pani Piwko. 
Jttzyka mniejszosci 4 godz. tygodniowo w oddziale przedszkolnym UCZq sitt 
tylko dzieci 6 letnie / Klasa tlOtl / 
Poniewaz wczesniej Dyrektor Przedszkola poinfonnowala , ze jttzyka 
mniejszosci UCZq sitt dzieci 4-5 letnie / zachowanie 2 letniego cyklLl / , a 
Dyrektor SP w Paczynie stwierdzil , ze tylko dzieci 6 letl1ie - radny Krystian 
Kielbasa zwrocil sitt 0 wyjasnienie tej sytuacji. 
Radny Michal Matheja odczytal Rozporzqdzenie , z ktorego wynika , ze .ittzyka 
mniejszosci mogq uczye sitt wszystkie dzieci , ktorych rodzice napiszq 
oswiadczenie. 
Przewodniczqca Komisji podzittkowala Panu Dutkiewiczowi za udzielone 
wyjasnienia. 
Projekt organizacyjny Szkoly Podstawowej w Pniowie. 
Pani Wojcik poinfonnowala , ze jttzyk mniejszosci realizowany jest we 
wszystkich klasach. Zwittkszono ilose godzin jttzyka angielskiego do 2 godzin w 
kazdym oddziale. W klasach 5 i 6 wprowadzono zajttcia dydaktyczne w ilosci 2 
godzin lqcznie w miejsce dotychczas flmkcjonujqcych sciezek.Ksztalcenie 
zintegrowane - obecnie edukacja wczesnoszkolna w klasie 1 rozbita zostala na : 
17 godz. ksztalcenia zintegrowanego , 2 godz. religii , 2 godz. jttzyka 
angielskiego i 1 godz. infonnatyki . Opiektt swietlicowqplanuje sitt do godz. 
15.30. Wydluzony czas opieki zostanie pokryty z zwittkszonego 0 3 godziny 
wymiaru w projekcie organizacyjnym oraz z godzin z art. 42 Karty Nauczyciela. 
Zlikwidowano 112 etatu palacza.Zadania te w okresie grzewczym przejmie 
wozny, ktory otrzyma dodatkowe \\'Ynagrodzenie w fonnie premii. 
W odpowiedzi na pytanie 0 lqczenie klas 1lla spotkaniach Komisji doraznej Pani 
Wojcik przedstawila takqpropozycjtt 1- Dyrektor szkoly stwierdzila , ze nie 
bylo takiej decyzji. 
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Na pytanie radnego Kielbasy 0 proporcj~ kosztow szkoly do subwencji - Pani 
Dyrektor poinformowala, ze nie zna doktadnych liczb , ale moze przygotowac 
taka infol111acj~. 
Przewodniczctca KOl11isji podzi~kowala Dyrektorowi szkoly w Pniowie za 
udzielone wyjasnienia. 
Projekt organizacyjny Gil11nazjul11 w Toszku . 
Dyrektor Gimnazjul11 Pan Mariusz Podbrozny poinformowal , ze w projekcie 
organizacyjnYl11 na rok szkolny 2009/2010 : 
II utworzono 4 oddzialy klasy 1 , w tYl11 jeden z 13 uczniami ktorzy zglosili 

ch~c nauki j~zyka mniejszosci I jako j~zyka nowozytnego b~dct si~ uczyli 
angielskiego i francuskiego I . \V pozostalych oddzialach klasy 1 
wprowadzono j~zyk angielski i j~zyk niel11iecki 

21 zaplanowano mozliwosc 11auki informatyki zgodnie z zaleceniem MEN 
1 uczen przy jednym komputerze , stqd podzial na dwie grupy w kazdYl11 
oddziale 

31 zgodnie ze zmianqrozporzctdzenia w sprawie kwalifikacji nauczycieli 
przydzielono godziny swietlicowe roznym nauczycielom z uwagi na 
wzmozonq koniecznosc opieki w godzinach popo!udniowych - unikni~to 

w ten sposob zl11niejszenia godzin w etatach i skutkow tinansowych z tym 
zwiqzanych 

41 z uwagi na kolejne obowlctzki zaplanowano wzrost etatu administracji z 3 
na 3,5 

51 w zwiqzku z obowiqzkiem przepracowania przez kazdego nauczyciela 
1 godz. w tygodniu dodatkowo I w oparciu 0 art. 42 KN I - zmniejszono 
godziny zaj~c dodatkowych z 30 na 20 

W odpowiedzi na pytanie radnego Kielbasy 0 frekwencj~ na zaj~ciach - Pan 
Podb1'ozny poinformowal , ze ksztaltuje sil( ona w granicach 95 % i moze 
wzrosnqc gdyz wprowadzony zostanie system kontro11 frekwencji i post~pow w 
nauce LTBRUS . 
Radny Michal Matheja poinformowal , ze ukaza!a si~ interpretacja MEN, kto1'a 
pozwala traktowac jl(zyk l11niejszosci jako jl(zyk obcy nowozytny i j~zyk 
mniejszosci funkcjonujqce jednoczesnie. 
Na pytanie 0 przygotowany projekt organizacyjny ,a wysokosc subwencji -
Dyrektor Gimnazjul11 poinformowal , ze takiego porownania nie przygotowal. 
Po wyczerpaniu dyskusji Przewodniczctca Komisji podzi~kowala Panu 
Podbroznel11u za udzielone wyjasnienia. 
Proiekt organizacyjny Szkoly Podstawowej w Kotulinie. 
Pan Pawlowski zobowiqza! si~ do przekazania Dyrektorowi placowki pyt311 
zwictzanych z projektem organizacyjnym. 
Przewodniczctca Komisji Pani Maria Bukowska zwrocila si~ 0 przygotowanie 
inforl11acji : cZyl11 kierowala si~ Pani Dyrektor przyznajctc 4 godziny kola 
przedmiotowego ? 
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RadnyMarek Rotkegel po dzisiejszym spotkaniu stwierdzil , ze praca Komisji 

doraznej ds. stanu pJacowek oswiatowych na terenie gminy Toszek i 

opracowane wnioski k0l1COWe to "sztuka dIa sztuki" 

W podsumowaniu dyskusji dotycz'tcej projektow organizacyjnych ustalono 

termin kolejnego spotkania w dniu 2 czerwca 0 godz.16.oo. 

Tematem spotkania w obecnosci Dyrektorow placowek oswiatowych bttd't: 

skutki finansowe zaplanowanych projektow organizacyjnych , a wysokosc 

subwencji. 


Przewodnicz'tca Komisji Pani Maria Bukowska podzittkowala zebranym za 

udzial i zakol1czyla posiedzenie 0 godz. 20.45 


Przewodnicz'tca Komisji 

http:godz.16.oo

